
 
 
 
 

Koronavirus SARS-CoV-2

Informace 
Nemusíme asi představovat tento název. Všichni jsme masírovani 

médii o tomto viru, který způsobuje nemoc COVID-19. Přenáší se 

z člověka na člověka kapénkami při kýchání a kašlání, ale i fyzickým 

kontaktem. Proto se doporučuje dodržovat dostatečný odstup mezi 

sebou. Příznaky jsou velmi obdobné jako u chřipky – vysoká teplota, 

únava, dušnost, kašel. Může se rozvinout ve virový zápal plic, selhání 

ledvin, ale také může proběhnout bez příznaků. Inkubační doba se 

uvadí až 14 dní, přičemž člověk je nejvíce nakažlivý v prvních fázích 

onemocnění. Mezi nejvíce ohrožené skupiny patří starší lidé a lidé 

s oslabenou imunitou. Zejména s již probíhající nemocemi cévní, 

oběhové a dýchací soustavy nebo cukrovkou. 

Dne 12. března 2020 byl Vládou České republiky vyhlášen nouzový 

stav, který zakazuje volný pohyb osob na území celé republiky. 

Následoval zákaz vycházení na veřejnost bez zakrytí úst a nosu. Na 

tento podnět zareagovala obec a zažádala kraj o roušky či respirátory 

pro naše občany. Tato žádost však nepřinesla úspěch. Proto se obec 

rozhodla začít akutně vyrábět provizorní papírové roušky, abychom je 

mohli začít co nejdříve rozdávat. Zároveň se část zaměstnanců stavila 

doma pro bavlněná prostěradla a šicí stroje. Téhož dne započala 

výroba bavlněných roušek z dvojitého materiálu s kapsou. Od středy 

18. března jsme je začali rozdávat v Polyfunkčním domě a rozvážet 

mezi nejstarší občany, kdy jsme do rodiny dali zatím maximálně dvě. 

V následujích dnech nám pomohly dobrovolné šičky a začaly do obce 

dodávat desítky ušitých roušek. Všichni jsme pracovali přes víkend a 

v tuto chvíli máme velké zásoby. Roušky ve větších počtech si můžete 

nadále vyzvedávat na obecním úřadě. 

Záveřem bychom chtěli velice poděkovat všem, kteří nám dodali 

materiál pro výrobu roušek a především naším dobrovolným šičkám – 

paní Mázlová, Kunzeová, Jakubů, Heinzová, Lacmanová, Tatíčková, 

Neklová, Choutková, Benešová, Mänzelová, Tylová, Levaiová, 

Bartošová a zaměstnanci Základní školy Staré Křečany. Určitě v obci 

existují i občané, které jsem zde nejmenoval a kteří zásobovali 

rouškami své příbuzné a sousedy. I vám patří velký dík! 

obec Staré Křečany 

Slovo starosty obce 

Vážení občané, dovolte mi, abych Vám 

touto cestou poděkoval za součinnost, 

spolupráci a solidární přístup při řešení 

situace s KORONAVIREM. Velká úcta a 

můj dík všem, kteří jakoukoli měrou 

pomáháte. I v této složité době se 

ukazuje, jak se lidé dokážou semknout, 

to je ten nejvzácnější poznatek, který 

nám dává sílu. Čelíme epidemii, která 

nás přímo ohrožuje na životě. 

Nejrizikovější skupinou jsou naši 

senioři. Jsou to lidé, kteří nepochybně 

patří do naší společnosti, jsou to naše 

poklady z životní pokladnice, které 

nám předávají zkušenosti, abychom 

mohli dále rozvíjet svůj osobní, 

společenský, profesní život. Proto je 

naším úkolem tyto osoby uchránit před 

hrozícím nebezpečím. Chraňme své 

zdraví a zdraví nás všech! 

To je náš hlavní a zásadní úkol 

v současné době. Cítím velkou sílu a 

odhodlání poprat se s tímto 

nepříjemným „soupeřem“. Pokud 

budeme silní, tento duel jistě 

zvládneme a vyhrajeme. Chtěl bych 

Vám ještě jednou ze srdce za všechno 

poděkovat a poprosit o strpení. Chci 

Vás ujistit, že pracovníci obce jsou tu 

pro Vás a budeme se ze všech sil snažit 

co nejvíce eliminovat hrozící 

nebezpečí. Všem přeji hlavně pevné 

zdraví. 

František Moravec 
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Masopust 2020 

V sobotu 29. února od 13:00 proběhl masopust. Letošní trasa byla naplánovaná od obecního úřadu směrem na Dolní 

Křečany. Postupně se před úřadem sešlo téměř sto lidí. Po uvítání starostou obci a takzvané „předání obce“ vyrazil 

průvod. Tradičně za doprovodu folklorního souboru Lužičan, bez kterého by tato akce neměla tu pravou šťávu. 

Čekalo na nás celkem sedm zastávek. U každé zastávky bylo různorodé jídlo, které se skládalo z guláše, řízků, 

chlebíčku, tlačenek a jitrnic, sladkých koláčů, slaného pečiva atd. Bylo toho opravdu hodně a vše vynikající. 

Samozřejmě nechybělo ani nic ostřejšího pro posilnění. Za uspořádání zastávek bychom chtěli velmi poděkovat - 

Kalinovým, Pokorným, Hlaváčovým, panu Bencovi a paní Homolové, paní Dvořákové a Hlinkové, Pekařovým a 

Macháčkovým. 

Po masopustu jsme se přesunuli do Polyfunkčního domu, kde na nás již čekala zábava. K tanci a poslechu hrál od 

18:00 oblíbený muzikant Jiří Procházka. Zábavy se zúčastnilo přibližně 60 lidí, bohužel převážně přespolních. Hrálo se 

do půlnoci. 
obec Staré Křečany 

  

Starostové ze Šluknovska jednali na sv. Valentýna ve Varnsdorfu 
První letošní jednání starostů obcí Šluknovska se konalo v pátek 14. 2. 2020 na pozvání města Varnsdorf v pivovaru 

Kocour, které se stalo po pěti letech opět členem Sdružení pro rozvoj Šluknovska. V úvodu jednání pohovořil nový 

starosta města Roland Solloch o aktuálním dění ve městě, zopakoval podporu společného postupu se starosty 

regionu ve věci záchrany Lužické nemocnice, informoval o schváleném rozpočtu města a investičních záměrech pro 

letošní rok. 

Následně předseda sdružení zrekapituloval aktivity v období od posledního jednání, které se většinou týkaly 

problematiky zajištění zdravotní péče na Šluknovsku, ale i veřejné dopravy a cestovního ruchu. 

Jako první hosté vystoupili na jednání Milan Jirsák a Václav Černohous, kteří starostům představili podpůrné 

programy EU – ESF pro zaměstnávání ohrožených skupin – konkrétně osob se zdravotním postižením a pro matky po 

rodičovské dovolené. Projekty mohou podpořit několik desítek osob z cílových skupin, vč. podporovaného 

zaměstnání v jednotlivých obcích.  

Dále na jednání vystoupil zakladatel a čestný ředitel mezinárodního cyklistického závodu žen Tour de Feminin Jiří 

Vích. Ten představil nového organizačního ředitele závod Jana Novotu. Společně požádali starosty o pokračování 

spolupráce, představili plány a trasy letošního ročníku a požádali o finanční a organizační podporu. Ta byla starosty 

následně přislíbena, a schválena byla i finanční podpora ve výši 30 tis. korun.  

Dalším hostem byl náměstek hejtmana ÚK pro dopravu Jaroslav Komínek, který představil starostům změny 

v regionální veřejné dopravě, rozšíření některých linek, úpravy návazností spojů atp. Informoval i o smluvní 

problematice s jednotlivými dopravci, o plánech do budoucna. V diskusi jej doplnil i Jiří Rak z OPS České Švýcarsko, 

který koordinuje požadavky jednotlivých subjektů k dopravě z regionu, ale i návaznosti na přilehlé Lužické hory, 

Liberecko a Horní Lužici. Pokračování na straně 3. 
     a 
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Připravena je např. nová autobusová linka, která propojí Žitavské a Lužické hory s Českým Švýcarskem, tedy Trixi Park 

v německém Grosschönau přes Varnsdorf, Krásnou Lípu a Brtníky, která momentálně naráží již pouze na omezenou 

kapacitu dopravce.  

Poté se starostům představil nový ředitel společnosti 

České Švýcarsko, o. p. s. Jan Šmíd, jenž informoval o 

aktuální činnosti, plánech na nejbližší období a nabídkách 

společnosti i Destinační agentury ČŠ. 

K problematice postupující kůrovcové kalamity v regionu, 

o jejích dopadech do území i na hospodaření společnosti 

Lesy ČR, s. p. informoval starosty ředitel závodu LČR 

Liberec Ludvík Řičař. Představil také nového lesního 

správce z Lesní správy Rumburk Jana Drozda, shodou 

okolností i starostu Doubice. Ten ve funkci nahradil (ze 

zdravotních důvodů) Pavla Bika, který vedl lesní správu 

dlouhá léta a byl pro obce velmi dobrým partnerem. 

Posledním hostem jednání byl odborník na odpadové hospodářství Milan Hulán, který informoval o významných 

komplikacích v oblasti separace odpadů. V současné době nejsou k dispozici dostatečné zpracovatelské kapacity pro 

separované suroviny a velký podíl vytříděného odpadu není možné zpracovat a likviduje se na skládkách, popř. 

v menší míře ve spalovnách komunálního odpadu. Připravovaná nová legislativa situaci spíše komplikuje a dají se 

očekávat významné negativní ekonomické dopady na obce, potažmo na naše občany. 

V diskusi se mj. projednávala situace okolo budoucího fungování MAS Český sever, k navržení řešení 

spolufinancování aktivit byla ustavena pracovní skupina, podobně jako k problematice odpadů. Zároveň se projednal 

současný stav ve věci zachování Lužické nemocnice poté, kdy se starostům a senátorovi Zbyňkovi Linhartovi 

v minulých dnech podařilo opakovaně vyvolat jednání na úrovni náměstkyně ministra zdravotnictví a náměstka 

hejtman ÚK, jež následně vyústilo v přímé jednání ministra zdravotnictví Vojtěcha Adama a hejtmana Ústeckého 

kraje Oldřicha Bubeníčka o zachování zdravotní péče v nemocnici v Rumburku. 
Jan Kolář 

předseda SPRŠ 

Čeští hokejisté ovládli mládežnický svět „za velkou louží“ 
Ohromný mezinárodní úspěch! Výběr mladých českých hokejistů 

ročníku 2007 jako tým Czech Knights se 9. až 24. února 2020 

zúčastnil turnaje PEE-WEE v kanadském Québeku (jedná se o 

neoficiální mistrovství světa v této kategorii), kde získal zlato. 

Prestižním Pee-Wee turnajem v kanadském Québeku prošla celá 

řada hvězd světového hokeje Wayne Gretzky, Connor McDavid, 

ale i Martin Nečas či Michael Frolík a mnoho dalších. 

Trenéři vybírali z devadesáti hráčů na try outech. Do Kanady letělo 

jen 18 hráčů a dva gólmani. Během dvou týdnů prohráli jen první 

utkání 3:4 a pak už následovala jen samá vítězství. 

Ve čtvrtfinále zvítězili proti Wisconsinu až po nájezdech 3:2, v 

semifinále porazili Central Ontario Wolves 5:0 a ve finále získali 

zlato proti Faire Field Junior Rangers 3:0.Tým Czech Knights tak 

potvrdil svou dominanci v mládežnické kategorii U13 na světové 

úrovni. 

Vítězství mladých reprezentantů si ceníme o to více, že se o 

úspěch zasloužili i dva rodáci ze Šluknovského výběžku, Imrich 

Maxin a Teodor Vápeník. Oba působí v klubu TJ Bílí Tygři Liberec. 

Kateřina Maxinová
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Trojí smůla Šluknovského výběžku 

Největší smůlu má Výběžek s jeho nemocnicí. Po hanebném hospodaření původního vlastníka, města Rumburk, se 

Lužická nemocnice ocitla v téměř neřešitelných ztrátách a hledala pomoc od nejbližších orgánů státní správy a 

samosprávy, Ústeckého kraje a krajského úřadu. Marně. Ústecký kraj je v této kauze reprezentovaný hejtmanem, 

bodře se tvářícím komunistou Bubeníčkem a jeho prvním náměstkem s odpovědností za oblast zdravotnictví, 

komunistou patřícímu k tvrdému stalinistickému jádru Stanislavem Rybákem, honosícím se titulem absolventa 

Vysoké školy politické ÚV KSČ (lidově Vokovické Sorbony) s oporou celé rudo-oranžově-hnědé rady kraje se tváří, že 

udělal vše, co mu zákon ukládá pro převoz akutních pacientů do nemocnic Děčín (a Česká Lípa, Děčín nestíhá) včetně 

„geniálního“ překládání mezi sanitkami u benzinové pumpy v Chřibské. Limity se stíhají tak – tak, silnice nesmí 

klouzat a nesmí být zablokovaná nějakou havárií, nebo spadlým stromem. A ten Rybák publikuje články, že by rádi 

Lužickou nemocnici převzali, když budou k tomu podmínky (oddluženou a zadarmo) a univerzálním stranickým 

slibem „Myslím si, že Ústecký kraj pro to vše, co bude v jeho možnostech, učiní“ a následuje kydání hnoje na pana 

ministra zdravotnictví. Nemocnice je díky paní insolvenční správkyni oddlužená a hledá nového vlastníka a 

provozovatele. 

Jaká je skutečná role Ústeckého kraje? Ten provozuje „svoji“ akciovou společnost Krajská zdravotní, Do ní vkládá 

(zpráva z roku 2018) provozní dotace 94,9 milionu Kč a investiční dotace 580,9 milionu Kč. To pro běžnou činnost 

sloužící zhruba 560 tisícům obyvatel a pro specializované činnosti pro všech zhruba 822 tisíc obyvatel kraje. Vidíte 

nepoměr ve výši dotací k počtu obyvatel ve spádovém obvodu Krajské zdravotní a cca 50 tisíc obyvatel v obvodu 

Šluknovského výběžku, kam neproudí žádné provozní ani investiční dotace? Ústecký kraj si mne ruce a koná to, co je 

běžné mezi některými „podnikateli“: vyčkává, až z Lužické nemocnice bude vybrakovaná ruina, aby se jí pak zmocnil 

za babku. Podle toho, co říká zákon o ochraně hospodářské soutěže (zákon 143/2001 Sb., který v §1, bodě (d) hovoří 

o narušení hospodářské soutěže orgány státní správy a orgány územní samosprávy). Kraj dotováním „své“ Krajské 

zdravotní z veřejných peněz a přihlížením úpadku Lužické nemocnice porušuje hospodářskou soutěž a hrozí mu 

pokuta 1% ročního obratu, to je z asi 18 miliard příjmu a 18 miliard výdajů. Uvědomují si „soudruzi“, s jakým ohněm 

si hrají? Na rozdíl od doby totality, kdy se rozsudky soudů daly naplánovat, dnes soudy používají výklad „nekalé 

soutěže spočívající v rozporu s dobrými mravy této soutěže“ a o to zde na první pohled jde. 

Další smůla Výběžku spočívá v energetické nedostatečnosti. Elektrická energie tam proudí jen párem vedení velmi 

vysokého napětí, postaveném zhruba v začátku šedesátých let minulého století bez záložní trasy a to již dlouho 

omezuje rozvoj podnikání na tomto území. Zatímco ČEZ exportuje energii do SRN a do Rakouska, kde si za „levný“ 

proud z našich hnědouhelných elektráren plní své přečerpávací vodní elektrárny, nedokáže zajistit posílení a 

zálohování rozvoden ve Výběžku proudem ze Saska. Také volí vyčkávací taktiku, až tlak veřejnosti na ochranu 

Lužických hor ustoupí a nebudou muset stavět trasy kabelové. 

Pomáhá jim i tlak z německé strany, která potřebuje přes naši republiku protlačit vysokokapacitní energetické trasy 

pro odbyt severoněmeckých větrných elektráren na jih a jihoevropských slunečních zdrojů na sever. Výběžek jako 

takový, zdá se, nikoho nezajímá. 

A do třetice smůly mají pech občané ze Starých Křečan a Brtníků, kterým kraj právě teď zboural historickou budovu 

školy v Brtníkách. Tam se socializace venkova podepsala důkladně. Napřed se strhl objekt zvaný Pruský dům z roku 

1600, památkově chráněný již od počátku 20. století – okolo roku 1949 se změnil na otopové dříví. Další památkově 

chráněný objekt - kostel Svatého Martina z roku 1716 zchátral péčí bolševické památkové péče natolik, že byl z 

památkové péče vyňat a 18. 2. 1975 odstřelen. Brtníky dále přišly o krásnou budovu 300 let staré bývalé fary, které 

za podivných okolností (prázdná) vyhořela 9. 8. 2012. 

Bourání školy předcházely petice, poukazování na fakta, že v devadesátých letech byla stavebně upravována pro 

celní stráž, že obec měla zájem o převzetí a úpravu na bytové jednotky a že obec nabízela kraji vhodný pozemek na 

stavbu nového objektu ústavu sociální péče (a tím úsporu nákladů na demolice). Krajští potentáti si to naplánovali 

takto a tak to také udělali (disciplínu k plánovanému hospodaření mají v genech). A tím se vracíme na začátek – 

kdyby ty peníze na zbytečné bourání vložili do Lužické nemocnice. Blíží se krajské volby, snad šance na zlepšení? 

Zdeněk Kropáček 
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Nejbližší kulturní akce? Zrušeno! 

Vážení spoluobčané, vzhledem k tomu, že nařízení Vlády České republiky ohledně omezení pohybu bude v platnosti 

minimálně do 1. dubna 2020 (můžeme však očekávat prodloužení v řádech týdnů), rozhodlo se vedení obce zrušit 

nebo přeložit nejbližší kulturní akce. Dne 10. dubna se mělo uskutečnit „Uvolněte se prosím“, které se přesouvá na 

neurčitý termín. Stejně tak se i přesouvá Vítání občánků. Zatím jediná zrušená akce bude pálení čarodějnic. 

obec Staré Křečany 

Roušky, podpora a nákupy 
Vzhledem k doporučení Vlády České republiky, aby starší či nemocní lidé nevycházeli z domu, nabízí Obecní úřad 

Staré Křečany svoje služby. Stačí zavolat na obecní úřad a my pro vás zařídíme nákup a dovezeme ho k Vám domů. 

Pokud bude potřeba, můžeme zavézt i naše vyrobené roušky. Nebojte se těchto služeb využít, část našich občanů jich 

již využívá! 

obec Staré Křečany 

  

Omezení provozu MHD 
Z důvodu plošného uzavření všech škol došlo od 16. 3. 2020 do odvolání k zavedení prázdninového provozu. To 

znamená, že pojedou spoje s označením 42 až 46 a nepojedou spoje s označením 52 až 56. Pro naši obec to 

znamená, že se nedostanete přímou linkou do Varnsdorfu. Sledujte informační tabule u každé zastávky! 

obec Staré Křečany 

Kontaktní osoby v rámci opatření COVIDu-19 
V rámci opatření ve věci Nouzového stavu vyhlášeného Vládou ČR, vám obec poskytuje infolinky Krajské hygienické 

stanice Ústí nad Labem. V případě podezření kontaktujte níže uvedené linky od pondělí do pátku od 7:00 do 17:00: 

+ 420 736 233 176 

+ 420 704 829 502 

+ 420 703 365 986 

 

V případě jakýchkoliv problémů kontaktujte pověřenou osobu v dosahu za vedení Obce Staré Křečany. 

Starosta: + 420 724 187 599             

Místostarostka: + 420 773 501 631 
František Moravec 

starosta obce Staré Křečany
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Informace

Své životní jubileum oslavili 

Pan Jan Mänzel ze Starých Křečan oslavil 85 let 

Paní Jana Prná ze Starých Křečan oslavila 70 let. 

Pan Jaroslav Pokorný ze Starých Křečan oslavil 85 let. 

 

Oslavencům za celý Obecní úřad Staré Křečany 

přejeme hodně zdraví, lásky a elánu do dalších let. 

 
 

Poděkování za roušky 
Velice si vážíme obětavosti, vstřícnosti a veliké pomoci 

paní Aleně Jelínkové ze Starých Křečan. Ve svém 

osobním volnu a bez jakékoliv úhrady vyráběla a 

poskytovala zdarma ochranné roušky všem známým, 

sousedům a spoluobčanům. 

Za to vše jí patří veliká úcta a poděkování. 
sousedé a MuDr. Kosová 

Proč lidstvo bojuje s pandemií? 
Možná, že odpověď leží v tom, co nám zanechal 

William Shakespeare. Musíme číst a přemýšlet. 

„Znaven tím vším, já chci jen smrt a klid, 

jen nevidět, jak žebrá poctivec, 

jak pýchou dme se pouhý parazit, 

jak pokřiví se každá čistá věc, 

jak trapně září pozlátko všech poct, 

jak dívčí cudnost brutálně rve chtíč, 

jak sprostota se sápe na slušnost, 

jak blbost na schopné si bere bič, 

jak umění je pořád služkou mocných, 

jak hloupost zpupně chytrým poroučí, 

jak prostá pravda je všem prostě pro smích, 

jak zlo se dobru chechtá do očí. 

Znaven tím vším, já umřel bych tak rád, 

jen nemuset tu tebe zanechat.“ 

Držme při sobě, buďme na sebe hodní a snad ve zdraví 

přežijeme. Je také třeba poděkovat obecnímu úřadu, 

že nám šijí roušky a to i o víkendu. Děkujeme! 

Mgr. Eva Střížková 

Rozloučení 

S velkým zármutkem vám chceme oznámit, že zemřela 

naše milovaná maminka Drahomíra Jakoubková 

z Panského. Zemřela ve věku 94 let. 

syn Jiří a dcera Jitka 

 

Přání Blance a Františkovi Litterovým  

„Říkáte si, jak čas letí 

životem se plavíte, 

už jste spolu půl století, 

maminko a tatínku, 

zlatou svatbu slavíte. 

Vaše láska ať dále vzkvétá, 

i po další společná léta. 

Zdraví, lásku také štěstí, 

přejí Vaše ratolesti. 

Alena, Fanda, Blanka 

s dětmi a přáteli“ 

 

Omezení úředních hodin 
Od 15. 3. je obecní úřad pro veřejnost do odvolání 

otevřen v omezeném režimu a to v úřední dny: 

Pondělí a středa od 9:30 – 11:00 a od 14:00 do 15:30! 

S ohledem na situaci žádáme občany, aby úřad 

navštěvovali jen v nejnutnějších případech. Děkujeme 

za pochopení. 

obec Staré Křečany 

Poděkování - zájezd 
Dne 2. 1. 2020 jsme se zúčastnily zájezdu pořádaným 

obecním úřadem. Touto cestou chceme poděkovat za 

skvělý zážitek v Praze a hlavně za večerní muzikál 

„Muž se železnou maskou“ v divadle Broadway. Byl to 

úžasný zážitek. Velké poděkování 

Strnadová Bohumíra, Králová Jana 

 

Uzavření Polyfunkčního domu 
Z důvodu pandemie je Polyfunkční dům uzavřen do 

odvolání. 
obec Staré Křečany


